
بايد روي كشتي و وزنه برداري المپيكي كار كرد 
انتخابات رياس��ت فدراس��يون كش��تي و 

فريدون حسن 
     چهره

مشخص ش��دن رئيس آينده ورزش اول 
كشور از جمله اتفاقات مهم پيش روي 
ورزش است. در اين ميان ثبت نام چهره هاي بزرگ كشتي ايران براي 
شركت در اين انتخابات كار را حساس تر از قبل كرده است و حالا همه 

منتظر هستند كه مشخص شود، از ميان اين جمع بزرگ چه كسي سكان 
هدايت كشتي كشور را در دست مي گيرد.  منصور برزگر، پيشكسوت نام 
آشناي كشتي ايران كسي است كه بس��ياري از كانديداهاي رياست 
فدراسيون شاگرد او در تيم ملي بوده اند. سرمربي سابق تيم ملي در 
مورد شرايط اين روزهاي كشتي مي گويد: »قبلًا هم گفتم همه اين 
بچه ها خوب هس��تند و همه آنها از نظر من براي اين كار صلاحيت 
دارند. كشتي در ايران مثل نفت است كه بايد خوب اكتشاف شود. 
مهم اين است چطور سرمايه ها را كشف مي كنيم و برنامه ريزي مان 

چطور است، نه اينكه مس��ئول ورزش فقط بگويد »برو مدال 
بگير«، مدال گرفتن خيلي چيزها مي خواهد. ما در دو رشته 

م��دال آور المپيكي داري��م كه يكي كش��تي و ديگري 
وزنه برداري اس��ت پس لااقل روي اين دو رشته بايد 
المپيكي كار كرد. ما بايد به المپيك بعدي فكر كنيم 
چون زمان برنامه ريزي براي المپيك 2020 تمام شده 

است و بايد در آن نتيجه گرفت.«
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رئالبرايفصلبعدمتحولميشود
هازارد و پوگبا در تيررس زيزو

كهكشاني ها براي درخشش در فصل آينده برنامه هاي زيادي در سر دارند 
و خريد بازيكنان تأثيرگذار اصلي ترين هدفي اس��ت كه زين الدين زيدان 
پيگير آن است. نتايج ضعيف رئال مادريد در اين فصل اميدي براي آنها باقي 
نگذاشته و تنها موردي كه مي تواند هواداران را به آينده اميدوار نگه دارد، 
بازسازي اساسي تيم زيرنظر زيزو براي فصل آتي است. البته مادريدي ها 
براي اجرايي كردن برنامه هايشان و به خدمت گرفتن بازيكنان مدنظر زيدان 
با چالش هايي نيز مواجه هستند. دخالت هاي فلورنتو پرس يكي از مهم ترين 

مشكلات پيش روي اين مربي است. 
هازارد؛گزينهاول

عملكرد ضعي��ف بازيكنان در اين فص��ل حوصله همه را س��ر برد؛ نتايج 
نااميدكننده و شكست در ال كلاس��يكو راهي جز بازگرداندن زيدان براي 
رئيس باشگاه باقي نگذاشت. با اينكه سرمربي فرانسوي به بازگشت رضايت 
داد، اما به عقيده او براي فصل بعدي بايد حداقل چند ستاره به تيم اضافه 
شوند. ادن هازارد يكي از همان نفراتي است كه زير ذره بين زيدان قرار دارد. 
نام مهاجم بلژيكي چلسي اين روزها بيش از ساير گزينه ها در رسانه ها مطرح 
است؛ هازاد كه فعلاً براي آبي ها بازي مي كند گزينه اول خط حمله فصل بعد 
كهكشاني هاست تا بلكه فاجعه امسال ديگر تكرار نشود. با اين حال مسئولان 
چلسي براي فروش اين بازيكن 116ميليون يورو درخواست كرده اند كه اين 
رقم براي پرس و همكارانش بسيار گران است  منتها علاقه شديد هازارد به 
رئال و شخص زيدان موجب شده كه بسياري رفتن اين بازيكن از لندن به 
مادريد را قطعي بدانند. ضمن اينكه مهاجم بلژيكي در مصاحبه هاي مختلف   
اين موضوع  را پنهان نكرده است: »بازيكن رئال مادريد نيستم، ولي به عنوان 
يكي از هواداران زين الدين زيدان از اينكه به باشگاه رئال بازگشته خوشحالم. 
چون فوتبال به زيدان احتياج دارد. اين هم براي رئال اتفاق خوبي است و هم 
براي هواداران رئال. در حال حاضر نمي خواهم درباره آينده  صحبت كنم. 
شايعات زيادي درباره من مطرح شده، ولي هنوز يك ماه از حضور من در 

چلسي باقي مانده است.«
امباپههمميآيد

براي قوي كردن خط حمله زيزو به مهاجمان شش دانگ نياز دارد. كلين 
امباپه كه در پاري سن ژرمن خوش درخشيده يكي از گزينه هاي مد نظر 
سرمربي رئال است. مهاجم جوان پاريسي ها زيدان را الگوي خود معرفي 
كرده و البته مرد اول كهكشاني ها نيز روي او حساب باز كرده است؛ ولي رقم 
قرارداد امباپه آنقدر بالاست كه ممكن است رئالي ها نيز از پس آن برنيايند. 
امباپه در تازه ترين اظهارنظرش در مورد نقل مكان به اسپانيا گفت: »تنها 
كسي كه در دنياي فوتبال به اندازه پله من را تحت تأثير قرار داده، زين الدين 

زيدان بوده است.«
نقشپوگبا

به نظر مي رس��د زيدان براي به خدمت گرفتن س��تاره هاي فرانس��وي 
حسابي به تكاپو افتاده و حتي گفته مي شود، نام پل پوگبا را نيز به باشگاه 
داده تا براي جذب او رسماً وارد عمل شوند. بازيكن فرانسوي منچستر 
يونايتد يكي ديگر از بازيكناني است كه اين روزها از علاقه اش به زيدان 
سخن مي گويد. به رغم اين مسئله سولسشير سرمربي فعلي يونايتد با 
جدايي اين بازيكن مخالف است: »كارزار بزرگي راه انداخته اند، ولي من 
هر وقت با پوگبا صحبت كرده ام نظر او نسبت به منچستريونايتد مثبت 
بوده است. وقتي با پوگبا صحبت مي كنم احساس نمي كنم كه در نگاه او 
نسبت به باشگاه ما تفاوتي به وجود آمده باشد. او همه حواسش به بهتر 
بازي كردن و فوتباليست فوق العاده مغروري است. همين طور كه ديديد 
او در مقابل بارسلونا عالي كار كرد، يادم نمي آيد پوگبا در هيچ بازي اي 

اينقدر دويده باشد.«
بيلوكروسميروند

گرت بيل روزهاي س��ختي را در برنابئو س��پري مي كند. گفته مي شود 
بازيكن ولزي پس از ش��ش فصل حضور در رئال عم��لاً جايي در تفكرات 
جديد سرمربي تيم ندارد. ضمن اينكه عملكرد بيل نيز انتقادهاي زيادي 
را به همراه داشته و حتي برخي منابع خبري مدعي شدند كه باشگاه رقم 
130ميليون يورو را براي فروش اين بازيكن در نظر گرفته است. با اين حال 
گرت بيل پيشنهادهاي خوبي نيز براي فصل بعد دريافت كرده و قطعاً پس 
از ترك رئال به يك تيم خوب اروپايي ملحق خواهد شد. توني كروس ديگر 
بازيكني است كه درخواست جدايي داده؛ بازيكن آلماني تا سه سال ديگر با 
رئال قرارداد دارد،اما مي خواهد هر چه سريع تر به همكاري اش پايان دهد. 
سران باشگاه علاوه بر مخالفت با اين تصميم رقم 500ميليون يورو براي 
جدايي او درخواست كرده اند تا به هر ش��كل ممكن كروس را براي فصل 

بعد حفظ كنند. 

شيوا نوروزي

نژادپرستي؛ لكه سياه فوتبال
  نژادپرستي در فوتبال از جمله مباحثي است 

بارني روناي

گاردين

  
كه اقدام عملي تنها راه مبارزه با آن محسوب 
مي شود. تداوم ش��عارهاي نژادپرستانه در 
زمين فوتبال اين مس��ئله را به يك بحران 
تبديل كرده و هرچه زمان به جلو مي رود، 
عمق فاجعه بيشتر نمايان مي شود. در فوتبال 
انگليس م��وارد زي��ادي از اينگونه رفتارها 
گزارش شده و بازيكني كه در زمين بازي با 
چنين واكنش هايي از سوي هواداران روبه رو 
مي شود، منتظر واكنشي از سوي مس��ئولان، هم تيمي ها و مردم است. با 
اتفاقي كه براي محمد صلاح رخ داد، يك بار ديگر نگاه ها به اين چالش مهم 
جلب شد؛ چالشي كه لكه سياهي براي فوتبال و جامعه به شمار مي رود. هر 
چند تحمل شعارهاي نژادپرستانه براي فوتباليست ها سخت است، اما بهترين 
راه براي مقابله با چنين تفكراتي ارائه بازي جس��ورانه و بدون ترس است. 
متأسفانه بازيكنان به ويژه بازيكنان سيه چرده در قبال توهين هاي نژادي 
كاري از دستشان برنمي آيد،  هر زمان كه چنين اتفاقاتي روي سكوها رخ 
مي دهد، يوفا، فيفا و حتي اتحاديه فوتبال انگليس با محكوم كردن نژادپرستي 
در فوتبال تلاش مي كنند تا اوضاع را آرام كنند. در صورتي كه نمي توان به 
چنين واكنش هايي دلخوش كرد؛ چراكه تا اقدامات به مرحله جدي نرسد 
تأثيري در اين مسئله نخواهد گذاشت. به نظر مي رسد تغيير قوانين در اين باره 
مي تواند تأثيرگذار باش��د. اتحاديه فوتبال جزيره باي��د در چنين مواردي 
محروميت هاي سنگيني را براي تيم ها و هواداران خاطي شان در نظر بگيرد. 
ضمن اينكه بازيكني كه به او توهين مي شود نيز نبايد هرگز جريمه شود. 
تصميم گيري در خصوص تيم ها و شعارهاي نژادپرستانه اي كه طرفدارانشان 
عليه بازيكنان رنگين پوس��ت و خارجي سر مي دهند، تأثير مستقيمي در 
كاهش يا افزايش اين چالش فرهنگي دارد. در صورتي كه مقامات در اين 
زمينه عملكرد منفعلانه نداشته باشند، مي توان اميدوار بود كه   در آينده با 

كمترين رفتارهاي نژادپرستي در فوتبال مواجه شويم. 

ورزش جامع�ه
دنيا حيدري
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مناطقسيلزدهبوديم.
من فق��ط مأم��ور و امانتدار تع��دادي از اعضاي 
خانواده كشتي براي رس��اندن كمك هاي شان 
به مردم سيل زده بودم نه سرپرست فدراسيون 
كش��تي. مرور كردن عنوان ها ام��روز كه مردم 
در شرايط نابس��اماني به س��رمي برند و نيازمند 
ياري ما هس��تند، اصلًا قش��نگ نيست. حميد 
بني تميم فقط يك خوزستاني است كه نه فقط 

براي خوزستان كه براي همه مردم سيل زده چه 
در گلستان و چه لرستان و خوزستان هر كاري از 
دستش برآيد انجام مي دهد، نه چون سرپرست 
فدراسيون كشتي است. چون يك انسان است و 

يكي از همين مردم، فقط همين.
قراربودبههمراهس�ايراهاليكشتي

راهيخوزستانشويد.
بله. برنامه اي��ن بود كه به همراه رس��ول خادم، 
عباس طح��ان، اصغر بذري، حس��ن رحيمي و 
يك پزشك، محموله اي متشكل از دارو، وسايل 
بهداش��تي، خوراكي و... را براي س��يل زده هاي 
خوزس��تان ببريم، اما پرواز سه ش��نبه تهران به 
دزفول كنسل شد و مجبور شدم يك روز بعد به 
تنهايي براي تحويل امانتي هاي خانواده كشتي 
راهي ش��وم. اين تنها محموله نيست و كمك ها 

ادامه خواهد داشت. 
اوضاعچطوربود؟خوزستانهمچنان
درمعرضخطريجدياستوبسياري
ازش�هرهازي�رآبرفتن�دوم�ردم

چادرنشينشدند.
در همان ي��ك روزي كه در خوزس��تان بودم از 
برخي روس��تاهاي ميان آب، آهو دش��ت، سيد 
عباس، عبدالخ��ان، اردوگاه م��ردم در پادگان 
شهيد درويشي، كمپي راكه چادر روستايي هاي 
سيل زده در آن مستقر بود ديدن كردم. اوضاع 
مردم خيلي بد اس��ت. باي��د ببينيد ت��ا بدانيد 
اوضاع تا چه اندازه بغرنج است. مردم خوزستان 
اكثراً كش��اورز هس��تند. ارديبهش��ت و خرداد 
زمان برداشت محصولي اس��ت كه حالا آب آن 
را برده اس��ت. ش��ش ماه ب��راي آن هزينه كرده 
بودند، اما سرمايه شان برباد رفته است. حالا زير 
صفر هس��تند و بدهكار. اما اين تازه گوشه اي از 

مشكلات آنهاس��ت و دو هفته ديگر اوضاع بدتر 
هم مي شود.

منظورتانگرمايهواست؟
بله. مي توان م��ردم را دو، س��ه روز در چادرها 
اسكان داد، اما دو هفته و يكماه نه. دو هفته ديگر 
گرما بيداد مي كند. م��ار و عقرب بيداد مي كند. 
كدام يك از ما يا مس��ئولان حاضر هس��تند در 
چنين ش��رايطي با خانواده خود در اين چادرها 
زندگي كنن��د. از همين حالا بايد كارشناس��ي 
كرد و اوضاع را س��رو س��امان داد. بايد مردم در 
سالن هاي ورزشي يا مدارس و جايي اسكان داده 

شوند كه داراي تهويه باشد. 
اماتابهامروزتوانستندبهخوبيآبرا

مديريتكنند.اينطورنيست؟
روس��تاهاي زيادي زير آب رفتند. مردم همه آن 
چيزي را كه داش��تند از دس��ت دادند. الان هم 
نهايت كاري كه مي كنند ايجاد سيل بند است، اما 
در شهري مثل شوش كه چهار تا بيل مكانيكي و 
لودر وجود ندارد چه مي توان كرد؟ با دست خالي 
مي توان كاري كرد؟ آنها كه روي كار هس��تند يا 
دانش لازم يا وسيله آن را ندارند. نمي توانيم دست 
روي دس��ت بگذاريم تا آب كه فروكش كرد دور 
هم جمع شويم و تشكيل جلس��ه دهيم كه قرار 
اس��ت چه بكنيم. امروز بايد تصميم بگيريم. كار 
امروز را نبايد به فردا بيندازي��م؛ چراكه مردم در 
شرايط بس��يار بدي هس��تند. تعارف كه نداريم. 
چهار روز ديگر كه هوا گرم ش��ود، از 9صبح تا 5 ، 
6  بعد از ظهر نمي توان بيرون رفت. مردم چطور 
در چادر بايد س��ر كنند. شپش مي زنند. بيماري 
بيداد مي كند. بس��ياري از خانواده ها فرزند تازه 
متولد شده دارند. تازه عروس دارند و نياز اساسي 

به كمك من و شما دارند.

خانوادهكشتيازجملهآنهاييبودكه
كمكهايبسياريكردهاست.

هر كمكي كه كرديم وظيفه ما بوده است. بله، بسياري 
از ما كمك كرديم به گلستان، به لرستان و خوزستان. 
من يك خوزس��تاني هس��تم، اما نه فقط به مردم 
استانم كه به مردم كشورم بايد كمك كنم. اين مردم 
همان هايي هستند كه وقتي كشتي مي گرفتيم براي 
پيروزي ما دست به دعا مي شدند. بسياري از مردم 
خود جوش كمك مي كنند، اما اينكه ورزشكاران در 
صحنه حضور داشته باشند باعث تشويق مردم براي 
كمك كردن مي شود. اين هميشه بوده است. از زمان 
آقاي تختي كه براي زلزله پيشقدم شد و بسياري به 

حمايت از او و مردم پرداختند. 
فكرميكنيدحضورورزش�كاراندر
اينگونهمواقعچهكمكيازلحاظروحي

روانيميتواندبكند؟
خب مردم ورزش��كاران را از خودشان مي دانند، 
اما گاهي ما هم زبانمان برابرش��ان كوتاه اس��ت. 
مي گويم جبران خس��ارت مي ش��ود. مي گويند 
كه سال 95 هم همين اتفاق افتاد و باوجود اينكه 
پول بيمه را داده بوديم خسارتمان بعد از گذشت 
سه سال جبران نشد. مردم اعتمادشان را از دست 
مي دهند و اين خوب نيست. بايد كاري كنيم كه 
حداقل روحيه شان را نبازند. اينجا مثل انبار باروت 
است. مردم از لحاظ رواني تحت تأثير هستند و با 
كوچكترين جرقه اي درگير مي شوند. تقصيري 
هم ندارند. اوضاع خيلي بد است و زندگي شان را از 
دست دادند، اما سعي داريم حداقل براي كودكانی 
كه در معرض بيشتر آسيب هاي جسمي، روحي و 
رواني هستند وسايل ورزشي و اسباب بازي فراهم 
كنيم تا باعث نشاط در آنها شود، اما اين مردم به 

كمك نياز دارند و نبايد فراموششان كنيم. 

دست گيری از مردم سيل زده وظيفه جامعه ورزش است 

كاراته كاهاي دنيا حتماً سفر به ايران را تجربه كنند
سفر ورزشكاران و 

مختلف       بازتاب تيم هاي 
ورزشي جهان به ايران براي برپايي اردو و تمرين 
با ملي پوشان كشورمان است علاوه بر اينكه نشانه 
پيش��رفت رش��ته هاي ورزش��ي ايران در سطح 
بين المللي است، مهر تأييدي بر امنيت و آرامش 

حاكم ب��ر كش��ورمان يعني 
هم��ان چيزي كه دش��منان 
قس��م خورده مردم و ايران 
سال هاست تلاش مي كنند 
آن را ثاب��ت كنن��د و 
شكس��ت مي خورن��د.  
كاراته ايران ح��الا لوح 
فشرده كاراته دنياست. 
اين ادعاي ما نيست اين 
را توماس جردن ملي پوش 

كاراته انگلستان و قهرمان س��ال 2016 جهان 
مي گويد؛ جردن كه همراه مربي  خود براي برپايي 
اردو و تمرين با ملي پوش��ان ايران به كشورمان 
سفر كرده   در گفت و گو با تسنيم ضمن ابراز علاقه 
به كشورمان بيان كرد: »خيلي خوشحالم كه در 
ايران حضور دارم و با ملي پوش��ان ايراني تمرين  

مي كنم. همه بازيكنان ايراني قهرمان جهان و در 
ميان بهترين هاي دنيا قرار دارند و همين موضوع 
انگيزه ام را براي س��فر به تهران چند برابر كرده 
بود. اگر قرار است مجدداً عنوان قهرماني جهان 
خود را تكرار كنم، بايد ب��ا قهرمان بزرگ كاراته 
دنيا تمرين كنم و همين موضوع باعث ش��د كه 

تصمي��م بگير م ب��ه اي��ران بيايم. من ب��ه همه 
ورزش��كاران دنيا توصيه مي كنم به ايران س��فر 
كنند؛ ايران كشور بسيار زيبايي است و يك لوح  
فشرده از كل كاراته دنياست. به همين دليل بايد 
همه كاراته كاهای دنيا حضور در ايران را تجربه 

كنند.«

اندازه حمايت هايتان
 انتظار مدال داشته باشيد

انتشار صحبت هاي حسن روحاني در ديدار با وزير ورزش و انتظاراتي 
كه رئيس جمهور از ورزشكاران دارد، قابل تأمل بود. روحاني در حالي 
ديروز در ديدار مسعود س��لطاني فر از انتظارش از رش��ته هايي مانند 
كش��تي، تكواندو، وزنه برداري و كاراته براي م��دال آوري در المپيك 
صحبت كرد كه قهرمانان و مدال آوران المپيكي كشورمان سال هاست 
در س��خت ترين ش��رايط با كمترين امكانات و توجه ها آم��اده رقابت 
در مس��ابقات بزرگي مانند المپيك مي ش��وند. با توجه به بحران ارز و 
تحريم ها، اين شرايط در سال هاي اخير سخت تر هم شده و بديهي است 
كه ورزش كش��ورمان نيز مانند تمامي حوزه هاي ديگر متأثر از فضاي 

اقتصادي كشور بوده است. 
البته وضعيت سخت مدال آوران در بهترين شرايط اقتصادي هم پابرجا 
بوده است و نمي توان ش��رايطي كه اين روزها المپيكي ها در اردوهاي 
آماده سازي دارند را به مشكلات اقتصادي همه جانبه اي كه كشورمان 
را در بر گرفته اس��ت، ربط داد، تنها مي توان گفت ك��ه اين وضعيت، 

مدال آوران را با وضعيت بغرنج تري روبه رو كرده است. 
در چنين شرايطي به نظر مي رسد انتظار حسن روحاني براي درخشش 
رش��ته هاي م��دال آور در المپيك، چن��دان با واقعيتي كه در س��طح 
جامع��ه ورزش ديده مي ش��ود، همخواني ن��دارد. در حال��ي روحاني 
انتظار دارد رش��ته هايي مانند كش��تي، وزنه برداري و كاراته در توكيو 
مدال درو كنند كه قهرمانان اين رش��ته ها در فاصله يكس��ال مانده به 
المپيك 2020 همچنان گرفت��ار بي توجهي ها هس��تند و با وضعيت 
س��ختي در اردوها تمرين مي كنند. اين در ش��رايطي اس��ت كه ساير 
كشورها بيكار ننشسته اند و از فرداي پايان المپيك ريو براي المپيك 

توكيو برنامه ريزي شان را آغاز كرده اند. 
اما اينجا در ايران در حالي تابستان آينده قرار است قهرمانان رشته هاي 
مختلف كشورمان براي كس��ب مدال بجنگند كه با پيش افتاده ترين 
مشكلات در اردوهاي آمادگي شان روبه رو هستند و در خوابگاه هايي با 
كمترين استاندارد كه نمور و نم كشيده است، براي موفقيت در المپيك 
تمرين مي كنند. هر چند نمي توان ورزش را جزيره اي جدابافته از ديگر 
بخش هاي كشور دانس��ت و انتظار داشت كه وضعيت خاص اقتصادي 
كشور بر آن تأثيري نداشته باشد اما اين هم نمي تواند دليلي بر افزايش 
بي توجهي ها به قهرمانان باش��د، قهرماناني كه در سخت ترين شرايط 
براي كسب مدال براي ايران جنگيده اند. المپيكي ها انتظار دارند حداقل 
شرايط براي آنها فراهم شود، نه اينكه به بهانه تحريم و نوسان قيمت ارز، 

همان توجه محدود گذشته نيز از آنها دريغ شود. 
المپيكي ها انتظار زيادي ندارند، آنها نيز ش��رايط ويژه كشور را درك 
مي كنند و معتقدند كه بايد رياضت اقتصادي بكشند، با اين حال حسن 
روحاني نبايد انتظار داشته باشد المپيكي ها با تبعيض هاي عياني كه 
در ورزش كشور مي بينند، كنار بيايند و نسبت به آن بي تفاوت باشند. 
نمي توان به بهانه بي پولي و نداش��تن بودجه از يك ورزشكار المپيكي 
انتظار داشت با كمبودها كنار بيايد و از سوي ديگر در زمانه اي كه وزير 
ورزش دم از رياضت اقتصادي مي زند، به فوتبالي ها به بهانه چند پيروزي 
نه چندان مهم در جام ملت هاي آس��يا كه با حذف تيم ملي هم همراه 
بود، چند صد ميلياردتومان پاداش پرداخت   شود، آن هم در روزهايي كه 
پاداش هاي اندك و چند ده ميليوني قهرمانان رشته هاي منهاي فوتبالي 

به بهانه بي پولي از سوي وزارت ورزش پرداخت نمي شود. 
در چنين ش��رايطي حس��ن روحاني قبل از آنكه انتظار مدال آوري از 
المپيكي ها داشته باش��د، بايد از وزير ورزش و دولت متبوعش بپرسد 
كه چه حمايت و چه قدمي براي حل مشكلات ورزشكاران برداشته اند 
كه حال انتظار موفقيت دارن��د. صحبت هاي رئيس جمهور هر چند به 
صورت كلي برآوردي از انتظار مردم از قهرمانان شان از المپيكي هاست 
اما ورزشكاران از دولت انتظار دارند به همان اندازه كه حمايت مي كنند  
نيز توقع موفقيت داش��ته باش��ند. نمي شود با دس��ت خالي در مقابل 
ورزشكاران ساير كشورها كه بيشترين حمايت ها را شده اند و با دست پر 

به المپيك آمده اند، انتظار بالايي براي موفقيت داشت. 
در چنين ش��رايطي بديهي اس��ت كه دول��ت همان طور ك��ه انتظار 
دارد رش��ته هايي مانن��د وزنه برداري، تكوان��دو، كاراته و كش��تي در 
المپيك مدال هاي رنگارنگ بگيرند، بايد نس��بت به تأمين امكانات و 
زيرس��اخت هاي مورد نياز براي آماده س��ازي قهرمانان اقدام كند. به 
طور قطع چنين هزينه هايي از پاداش يك ميليون دلاري فوتبالي ها و 
كمك 2/5 ميليون دلاري وزارت ورزش به فوتبال آن هم در سال هايي 
كه كشور شرايط سختي دارد، بيشتر نخواهد بود تا مسعود سلطاني فر 
و همكارانش به بهانه بي پولي از زير چنين مسئوليتي شانه خالي كنند. 
آن وقت اس��ت كه مي توان انتظارات حس��ن روحاني از المپيكي ها را 
واقع بينانه عنوان كرد، نه مانند امروز كه رئيس جمهور انتظار دارد در 
سايه بي توجهي ها و فوتبال زدگي وزارت ورزش، المپيكي ها از توكيو با 

دست پر به كشور برگردند. 

سعيد احمديان

كاراته از بازي هاي آسيايي هم حذف شد!
به دنبال حذف كاراته از بازي هاي المپيك 202۴ پاريس، اين رش��ته 
در ليست اوليه از بازي هاي آسيايي 2022 چين نيز كنار گذاشته شد. 
ستاد برگزاري بازي هاي آس��يايي 2022 هانگژو چين ليست ابتدايي 
رشته هاي حاضر در اين رقابت ها را منتشر كرد كه در ميان آنها نامي از 
كاراته به چشم نمي خورد. حذف كاراته از بازي هاي آسيايي به عنوان 
يكي از رش��ته هاي مدال آور ايران در ادوار اين رقابت ها مي تواند خبر 

ناخوشايندي براي ورزش ايران باشد. 

حيات دوباره 4 بيمار
 با اهداي اعضاي دختر تكواندوكار

ماجراي مرگ تكواندوكار نوجوان گيلاني از آن اتفاق هايي است كه به 
دليل مرگ يك ورزشكار اشك آدم را در مي آورد و از آن سو به دليل جان 
دوباره دادن به چند بيمار، لبخند به لبان آدم مي نشاند. هليا خوش نهاد، 
تكواندوكار 13 ساله گيلاني به دليل ايست قلبي به كما رفت و پس از آن 
دچار مرگ مغزي شد. پس از گذشت 10 روز از اين اتفاق تلخ، خانواده 
وي در اقدامي خداپسندانه و انسان دوستانه، قلب، كليه ها و كبد او را به 
چهار بيمار نيازمند اهدا كردند تا جان دوباره اي به آنها ببخشند. روزنامه 
»جوان« فقدان اين نونهال تكواندوكار را به خانواده وي و جامعه ورزش 

تسليت مي گويد. 

مرحل��ه نيمه نهاي��ي رقابت هاي 
ليگ برت��ر بس��كتبال عصر روز 
گذش��ته آغاز ش��د. چه��ار تيم 
پتروشيمي بندر امام، شيميدر تهران، نفت آبادان و شهرداري 
گرگان تيم هاي حاضر در اين مرحله هستند كه بازي هاي خود 
را به صورت سه برد از پنج مسابقه برگزار مي كنند. در اين مرحله 
پتروش��يمي بندر امام رو در روي نفت آبادان ق��رار مي گيرد و 
شيميدر به مصاف شهرداري گرگان مي رود. نكته جالب توجه 
درخصوص اين چهار تيم اينكه اين تيم ه��ا در مرحله گروهي 
هم چهره تيم برت��ر ليگ بودند ضمن اينك��ه در همان مرحله، 
پتروشيمي و شيميدر نش��ان دادند كه اختلاف قابل توجهي با 

س��اير تيم ها دارند.  در دو ديدار اول )بازي هاي ديروز و امروز( 
پتروشيمي و شيميدر ميزبان هستند و  دو ديدار بعدي پنج شنبه 

و جمعه به ميزبانی آبادان و گرگان برگزار مي شود. 
در بازي هاي ديروز جدال تيم هاي شيميدر و شهرداري گرگان 
با حساب7۴بر73به سود شهرداري گرگان به پايان رسيد تا كار 

تيم تهراني براي بازي امروز سخت شود. 
در بازي دوم ديروز هم پتروشيمي همانطور كه انتظار مي رفت، 
ميهمانش نفت آبادان را شكست داد. پتروشيمي در بازي ديروز 
75 بر73 نفت را شكست داد. پترو نيز در صورت كسب دومين 
پيروزي در بازي امروز مي تواند با خيال راحت به بازي سوم در 

آبادان و حتي صعود زودهنگام به فينال رقابت ها فكر كند. 

آغاز نيمه نهايي ليگ بسكتبال  با پيروزي شهرداری گرگان و پتروشيمي

حامد قهرماني 
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